



Dato: 02.12.25

Tid: 10.30-15.
Sted: Det Kongelige Akademi, Philip de Langes Allé 10
Deltagere: Alle
Afbud:
Referent: Bjarke

I referatet bedes beslutninger markeret med gult, og ansvarlige for opfølgning markeret med grønt.

FORPERSONEN BYDER VELKOMMEN

Kommende bestyrelsesmøder	3/2 (online); 14/4 11.45-14.45 (bemærk at dette ikke var det oprindelige tidspunkt), på SDU Campus Odense
---------------------------	---

Dagsorden

Status på økonomi, og snak om procedure for økonomiopdateringer
/Martin

DARMA har i tidligere bestyrelseskonstellationer haft et fast dagsordenspunkt omkring opdateringer om økonomien. Det frafaldt fordi bestyrelsen på et tidspunkt følte, at vi brugte for lang tid på punktet, og der ikke var behov for at gøre det så regelmæssigt.

Men fungerer det nuværende informationsniveau for den siddende bestyrelse? Lad os snakke om det.

Vi gennemgår fremover vigtige økonomiske opdateringer. På årets første møde præsenterer Martin budget for det efterfølgende år. Derudover dagsordensættes færdige årsregnskaber og nye budgetter. Martin gennemgår økonomi for nye bestyrelsesmedlemmer på første ordinære møde efter indtrædelse. Derudover kan man løbende orientere sig i Teams/SharePoint (budget) eller ForeningLet (budget/årsregnskab). På et senere møde tager vi op, om vi kan placere vores indestående på en måde, så det giver at større afkast end den lave rente, det pt. giver. Forslag om at kommunikerer mere om at medlemmer kan få støtte

Afrapportering studietur Irland /Bjarke

God tur, godt program, gnidningsløst gennemført. Fremover skal vi være opmærksomme på at en for højt estimeret deltagerbetaling kan afholde nogle fra

	at deltage (men vi må selvfølgelig heller ikke estimere for lavt). Flere og nok de fleste havde modtaget ERASMUS+-støtte. Muligheder for ERASMUS+ og evt. lignende støtte skal fremover kommunikeres via hjemmeside. Vi vil overveje reduceret deltagerbetaling til arbejdsløse DARMA-medlemmer – Mads dagsordensætter til næste møde.
Forpersonsvalg /Mads	Jeg (Mads) er på valg som forperson til kommende generalforsamling. Jeg vil gerne have en åben snak om hvilke forventninger der ligger til forpersonen, og hvad jeg kan tilbyde ift en genopstilling. Jeg tilbyder som udgangspunkt at genopstille, men vil også gerne afstemme med jer hvilke forventninger der ligger til rollen. Hvis der er nogle af jer der er interesserede i at stille op som forperson (enten til kommende valg eller i fremtiden), vil jeg meget gerne tale med jer om det inden mødet. /Uden referat
Opdatering: Årsmødeprogram, kort opdatering /Bettina	Årsmødegruppen har opdateret programmet, fremlægger status Opdateret program: Idéoplæg til årsmøde.docx Status fra Funders Forum (Stine) Programmet tager form. Årsmødegruppen besøger Nyborg Strand i januar og sætter en deadline for de sidste detaljer samt beslutter regler for samtalsaloner.
Afrapportering SRAI /Martin	Martin fortæller om sin tur til San Antonio God og relevant oplevelse ift. netværk og anerkendelse af DARMA i de internationale fora vi deltager i. Især relevant at deltage på INORMS/Earma conference når der også afholdes bestyrelses/council møder samme sted. Ift. indholdet var det meget amerikansk. SRAI har megen kompetenceudvikling, som vi / vores medlemmer kunne have gavn af. Vi kunne også (opfordre vores medlemmer til at) indstille til priser, fx Årets RMA.
Internationale aktiviteter /Stine	SRAI-møde i Dubai: Mads indkalder til onlinemøde hvor vi beslutter om deltagelse på baggrund af oplæg fra Stine. Mads fortæller om EARMA-arrangement

	Godt arrangement men problematik ift. at få dækket udgifter for oplægsholdere på trods af høj deltagerpris for et hybridarrangement.
Website /Betina + Bjarke	Bjarke og Bettina fremlægger beslutningen om den nye hjemmeside, og vi sætter tid af til eventuelle diskussions- og opfølgningspunkter Bjarke/Betina beskriver omfanget af opgaven med eventuel data-scape. Studentermedhjælper laver et data scrape af DARMA.dk /Omid og Martin Vi går med Iben Busch. Vi får det faktureret det i år. Betina og Bjarke laver opgaveliste og fordeler mellem bestyrelsesmedlemmer. Vi laver arbejdsdokument med ønsker til ny hjemmeside. Betina og Bjarke undersøger i samarbejde med Iben Busch om vi kan bruge egne billeder (husk samtykke) eller om vi skal tilkøbe stock photos.
LinkedIN-side /Mads	Er vi klar til at slette vores "gruppe" (541 medlemmer) og gå over til kun at have en page? (231 medlemmer)? Mads anbefaler "ja" Vedtaget. Mads sletter gruppe.
Opdatering proces for rejsestipendium /Anne Katrine	Status på nyt ansøgningsskema? Har lavet et <u>udkast</u> med udgangspunkt i det gamle skema, men skal vi egentlig have det på engelsk? Ting med blå er nyt (undtaget formatering). Anne Katrine laver det på engelsk.
Introduktion til ForeningLet v/Martin	Vi afdækker behov for at sætte os yderligere ind i ForeningLet, og aftaler et tidspunkt hvis vi har behov for det.

	<i>Martin har indkaldt til introduktion på Teams 22. Januar 2026 og planlægger på længere sigt en skriftlig vejledning. Fremover introduceres nye bestyrelsesmedlemmer ifm. førstkommande ordinære møde efter valg ifm. Introduktion til økonomi.</i>
Call to action – SIG-grupper /Betina	Status? /Betina <i>Vi snakker om hvordan vi aktiverer SIG'erne mere. Vi skal være mere tydelige i kommunikationen til SIG'erne og medlemmer, der kunne være interesserede i at deltage i SIG'er. Vi kan evt. afholde møder for tovholderne. Mads spørger Kristina og Melanie, om de vil afholde arrangement i SIG-tovholdergruppen.</i> <i>Arsmødegruppen indtænker SIG-grupperne evt i form af en udstilling.</i>
Opdatering: DARMA på Folkemøde/Anne Katrine	Folkemødets egne overnatningsmuligheder er ikke annonceret endnu. Vi har booket fægebillet til bil, som kan afbestilles.

ØKONOMI

Stipendier	
Øvrigt	JULEFROKOST! 😊 13.30 Judie, Nyhavn 26

SPECIAL INTEREST GROUPS

Personaleledelse Jane Finnerup, CBS Bestyrelseskontakt: Lone	
Danmarks Forskningsportal Marianne Gauffriau, ITU Bestyrelseskontakt: Mads	Fortsætter – Marianne har annonceret et webinar om Pivot RP
Data and Automation Esben Flindt, SDU Bestyrelseskontakt: Mads	

EARMA RM roadmap Flora Champetier Bestyrelseskontakt: Mads	Ikke relevant at fortsætte
Hospitals Steen K. Thomsen (Region S) Bestyrelseskontakt: ?	Opfordring til at sammenlægge med RMA at small institutions
Private fonde Ann Cathrine Findal Støy, SDU Bestyrelseskontakt: Anne Katrine	
Post Award Tilde Haar Sebastian Mohr Bestyrelseskontakt: Anne Katrine	
PhD Administration Lone Petersen, CBS Cecilie Thorsted Flo, RUC Bestyrelseskontakt: Lone	
RMA at Small Institutions Conny Wang Hansen, UCL Tue Schmitt Schack UCSyd Bestyrelseskontakt: Martin	
Working with US John Westensee, AU Bestyrelseskontakt: Mads	
LMIC Nicolai Paulsen, KU Bestyrelseskontakt: Bjarke	
Tovholder SIG'en Bestyrelseskontakt: Lone	

OVERBLIK OVER PLANLAGTE ARRANGEMENTER

Måned	Dato	Event
Januar		
Februar		
Marts		
April		
Maj		
Juni		
Juli		
August		
September		
Oktober		
November		
December		

EVENTUELT

Nyt fra vores organisationer	
Behov for 1 times fokusråd inden næste bestyrelsesmøde?	
Det Kongelige Akademi Særudstilling	Forestillinger om fremtiden//Imagining the Future